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»تجدید مناقصه عمومی یک مرحله ای همراه با ارزیابی کیفی«

شماره مناقصه: 2000003699000018
اداره کل بنادر و دریانوردی استان سیستان و بلوچستان

اداره کل بنادر و دریانوردی استان سیستان و بلوچستان- بندر چابهار در نظر دارد تجدیدمناقصه عمومی یک مرحله ای همراه با ارزیابی کیفی اجرای عملیات 
سرویس، تعمیر و نگه داری )EM-PM( کلیه خطوط و شبکه توزیع برق و تاسیسات و تجهیزات برقی و سیستم تهویه بنادر شهید بهشتی، شهید کلانتری 
و کوی مسکونی بندر چابهار را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد 
مناقصه گران و بازگشــایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ســتاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است 

مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه 1400/6/20 می باشد.

 مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: از تاریخ چاپ دومین آگهی در روزنامه کثیرالانتشار از روز شنبه مورخه 	
1400/6/20 لغایت تا ساعت 18:00 روز چهارشنبه مورخه 1400/6/24

 مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: از تاریخ اتمام فروش اسناد روز پنجشنبه مورخه 1400/6/25 لغایت تا ساعت 13:00 روز 	
چهارشنبه مورخه 1400/7/7

 مهلت بازگشایی پاکتها: ساعت 13:30 روز چهارشنبه مورخ 1400/7/7 در محل اتاق کنفرانس طبقه چهارم ساختمان 	
اداری شماره یک بندر شهید بهشتی.

اصل ضمانتنامه بانکی یا فیش نقدی واریزی به حساب سپرده شرکت در مناقصه باید تحویل دبیرخانه بندر شهید بهشتی گردد.
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکتها

آدرس: چابهار- انتهای خیابان شهید ریگی-اداره کل بنادر و دریانوردی استان سیستان و بلوچستان بندر شهید بهشتی- ساختمان شماره یک.
تلفن: 31283000-054   فاکس: 054-35321414

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه:
مرکز تماس: 41934-021   دفتر ثبت نام: 021-85193768-88969737

تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/06/18
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1400/06/20

)نوبت اول(

روابط عمومی اداره کل بنادر و دریانوردی استان سیستان و بلوچستان

تمدید مهلت معرفی مشمولان فارغ التحصیل 
سال ۱۳۹۹

رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا از تمدید مهلت معرفی مشمولان فارغ التحصیل 
ســال 13۹۹ خبر داد.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان،سردار تقی مهری رئیس 
ســازمان وظیفه عمومی ناجا گفت: به دلیل تشدید شیوع ویروس کرونا و تاخیر در 
اعلام نتایج نهایی پذیرفته شدگان دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی کشور، با اعلام 
ستاد کل نیرو های مسلح به کلیه مشمولان فارغ التحصیل تمامی مقاطع تحصیلی 
ســال 13۹۹ که می بایست تا پایان شهریور ماه 1400 نسبت به معرفی خود اقدام 
می کردند فرصت یک ماهه داده شــد، تا در صورت قبولی به هر نحو )با آزمون یا 
بدون آزمون( در نیم سال اول تحصیلی )مهرماه( در هر یک از واحد های دانشگاهی 
مجاز تا پایان مهرماه نســبت به ثبت نام در دانشگاه اقدام کرده و غیبت برای آنان 
لحاظ نمی شود.وی ادامه داد: مدت زمان تعیین شده قابل تمدید نبوده و این عزیزان 
صرفــا در صــورت قبولی در مهرماه و ثبت معافیت تحصیلی خــود مجاز به ادامه 
تحصیل هستند.رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا تصریح کرد: سایر مشمولان، پس 
از اطلاع از نتایج، در صورتی که درآزمون های سراســری پذیرفته نشده یا تمایل به 
ادامه تحصیل در رشته های اعلامی را ندارند، می بایست تا پایان مهرماه با مراجعه به 
دفاتر خدمات الکترونیک انتظامی پلیس+10 نسبت به اخذ برگ آماده به خدمت و یا 
تعیین تکلیف وضعیت خدمتی خود اقدام کنند.وی افزود: کلیه مشمولانی که برابر 
ضوابط قانونی برای تکمیل ظرفیت و یا نیم سال تحصیلی دوم سال 1400 )بهمن 
ماه( پذیرفته شده اند نیز صرفا تا پایان مهر ماه )30 مهر ماه 1400( مهلت معرفی 
دارند تا ضمن معرفی خود و تعیین تکلیف خدمتی، در صورت تمایل و با ارائه گواهی 
قبولی در دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی در نیم سال دوم پس از دریافت برگ آماده 

به خدمت از تسهیلات تمدید تاریخ اعزام تا زمان لازم بهره مند شوند.

روش تقاضای حقوق مرخصی زایمان مشخص شد
مدیرکل امور بیمه شــدگان سازمان تامین اجتماعی نحوه درخواست مرخصی 
زایمــان به صورت غیر حضوری را اعلام کرد.به گزارش خبرنگار حوزه رفاه و تعاون 
گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان،شکوری مدیرکل امور بیمه شدگان سازمان 
تامین اجتماعی درباره نحوه تقاضای مرخصی زایمان گفت: تمام خدماتی که در این 
بخش ها انجام می شوند به صورت کاملا غیر حضوری است تا در این شرایط کرونا از 
مراجعه حضوری بیمه شدگان پرهیز شود.مدیرکل امور بیمه شدگان سازمان تامین 
اجتماعی بیان کرد: اقدامی که بانوان محترم و بیمه شــدگان عزیز می توانند انجام 
دهند این است که در سامانه خدمات غیر حضوری تامین اجتماعی  مدارک مرتبط 
را بارگذاری کنند.شکوری ادامه داد: مدارکی مورد نیاز ارائه درخواست، گواهی ولادت 
فرزند ، شناسنامه مادر ، نام پزشک و بیمارستانی که زایمان درآن انجام شده است.

افراد وقتی این مدارک را بارگذاری می کنند سیستم تشخیص می دهد و اطلاعات 
را کنترل و شــرایط را احراز می کند و محاسبه  مبلغ غرامت را هم انجام می دهد و 
به شــماره حسابی که  فرد اعلام کرده پول را ماهانه واریز می کنیم.او تصریح کرد: 
بانوان عزیز می توانند 3 ماه قبل از زایمان و زودتر از موعد به  مرخصی روند. بعضی 
از مادران عزیز به لحاظ بیماری های خاصی که برایشــان عارض می شود و ممکن 
است سلامت مادر یا فرزند و جنین را دچار خطر کند و به عنوان بیماری تلقی شود 
می توانند فارق از آن ۹ ماه قانونی بدون محدودیت هر مدتی که نیاز به اســتراحت 
پزشکی دارند مرخصی باشند جزو ایام بارداری ناشی از بیماری ها که سلامت مادر را 

تهدید می کند می شود و ما جدا از این ۹ ماه پرداخت غرامت را انجام خواهیم داد.

افتتاح 2 ورودي جدید در خط 7 مترو تهران
شــرکت مترو تهران در سال هاي اخیر ضمن پیگیري روند احداث ایستگاه هاي 
جدید، اقدامات مربوط به تکمیل ایستگاه هاي در حال بهره برداري از جمله ساخت 
ورودي هاي مکمل ایستگاه ها را نیز دنبال کرده است.به گزارش روابط عمومي و امور 
بین الملل شرکت راه آهن شهري تهران و حومه )مترو( علي امام مدیرعامل شرکت 
مترو با اعلام این مطلب گفت: اضافه شــدن 12 ورودي جدید طي 4 سال گذشته 
به امکانات ایستگاه هاي در حال بهره برداري شبکه خطوط مترو، یکي از مهمترین 
بخش هاي برنامه هاي توسعه اي شرکت مترو بوده است؛ در واقع احداث ورودي هاي 
دوم )و بعضاً سوم در برخي ایستگاه ها( هم به لحاظ افزایش ضریب ایمني مسافران 
در مواقع بروز حوادث احتمالي و هم از حیث سهولت دسترسي به سکوهاي پیاده 
و ســوار کردن مسافران، بسیار مهم و ضروري است. به همین لحاظ مقوله ساخت 
ورودي هاي مکمل ایســتگاه هاي افتتاح شده را با قوت و جدیت پیگیري مي کنیم.

مدیرعامل شــرکت مترو در ادامه به افتتاح قریب الوقوع 2 ورودي جدید در خط 7 
مترو اشاره کرد و افزود: بزودي شاهد آغاز بهره برداري از ورودي سوم ایستگاه مهدیه 

و ورودي دوم ایستگاه برج میلاد خواهیم بود.

سرپرست روابط عمومی  وزارت بهداشت منصوب شد
با حکم وزیر بهداشــت، سرپرســت مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی منصوب 
شــد.به گزارش ایلنا، در حکم بهرام عین اللهی خطاب به محمد هاشمی آمده است: 
خدمتگزاری در نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران فرصتی مغتنم و نعمتی بزرگ 
است که خداوند متعال به بندگان خویش اعطا فرموده است. لذا با توجه به سوابق 
و تجارب ارزشمند جنابعالی بدین وسیله به عنوان سرپرست مرکز روابط عمومی و 
اطلاع رســانی منصوب می شوید تا با رعایت جوانب شرعی و قانونی نسبت به انجام 

وظایف مشروحه زیر اهتمام لازم را به عمل آورید.

اجرای تمهیدات ترافیکی
 در طرح استقبال از مهر منطقه ۱5

جلسه هماهنگی طرح اســتقبال از مهر به منظور اجرای تمهیدات ترافیکی با 
حضور شهردار منطقه 15 برگزار شد.به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه 15، 
وحیدرضا انارکی محمدی شهردار منطقه در این جلسه از آغاز به کار طرح های ویژه 
اســتقبال از مهر 1400 همزمان با بازگشایی مراکز آموزشی در راستای کاهش بار 
ترافیکی و افزایش ایمنی شــهروندان خبر داد. او در این جلسه به تشریح اقدامات 
ترافیکی در طرح اســتقبال از مهر اشــاره کرد و گفت: ایمن سازی، آشکارسازی و 
همسطح سازی معابر طبق دستورالعمل های ابلاغي و برنامه عملیاتي ایمني حمل 
و نقل دانش آموزان، ایمن ســازی تجهیزات ترافیکي ایستگاههای اتوبوس تندرو 
)BRT(، شناسایي و رفع نواقص و مشکلات ترافیکي سطح معابر، بهسازی مسیر و 
ایستگاه های خطوط حمل و نقل عمومي و ساماندهي و بهسازی پایانه های اتوبوس 
و تاکســي با هدف بهبود دسترسی، شستشوی ایستگاه ها و نصب تابلو ، صندلی و  

تجهیزات روشنایی از جمله این اقدامات بوده است.

اخبار کوتاه

رئیس دانشگاه علوم پزشکی ایران گفت: مرگ ومیر براثر 
کرونا در ســنین بالای 60 ســال تا 35 درصد افت کرده 
است.جلیل کوهپایه زاده در گفت وگو با ایلنا در واکنش به 
خبر کشف دپو داروهای رمدســیور در یک بیمارستان از 
ســوی سازمان بازرسی کل کشــور گفت: تا زمانی که نام 
بیمارستان مشــخص نشــود، نمی توانیم بگوییم به کدام 
دانشگاه علوم پزشکی مربوط است. بالاخره همه احتمالات 
می تواند وجود داشته باشد و برخی هم به دنبال سودجویی 
هستند. در دانشگاه ایران مراکز کاملا تحت کنترل هستند 
و مراکز تحت پوششــمان هم توســط همــکاران نظارت 
می شــوند، اما به ما چنین گزارشی از زیرمجموعه هایمان 
داده نشــده اســت.او در ارتباط با برخی گفته ها مبنی بر 
اثربخشــی کمتر سینوفارم در سنین بالای 60 سال گفت: 
اطلاعات ما اینگونه نشــان نمی دهد. اتفاقا درابتدای اینکه 
ویروس کرونا آمده بود، حدود 80 درصد مرگ ها درسنین 
بالای 60 سال رخ می داد، اما الان که به ویژه سنین بالای 
60 ســال واکسینه شــده اند، مرگ ومیر براثر کرونا در این 
سنین 33 تا 35 درصد افت کرده است. این نشان می دهد 
کــه واکسیناســیون در کاهش مرگ ومیر تاثیر گذاشــته 
است. من چنین نتیجه گیری هایی را نمی توانم تایید کنم. 
نمی توان صرفا براســاس تجربه یک نفر یا یک متخصص 
به نتیجه رســید و باید براســاس مطالعــات و ملاحظات 
علمی باشــد. درباره این گفته اظهارنظری نمی کنم، به این 
دلیل که نمی دانم مستنداتشــان چیست. اما تجربه ما در 
سطح اســتان تهران اطلاعاتی که ذکر کردم را نشان داده 

است.
کوهپایه زاده در ارتباط با احتمال بازگشایی مدارس در 
آبان ماه و همزمانــی آن با پیش بینی ها از ورود لامبدا به 
ایران گفت: گفته می شــود که ویروس لامبدا در کودکان 
امکان ابتلای بیشــتری دارد. این سویه اگر در ایران هم به 
فراوانی برســد، طبیعتا ستاد ملی کرونا تصمیمات دیگری 
خواهد گرفت. اما صحبت هایی که فعلا مطرح شده و تا به 
حال نیز قطعی نشده اســت، دال بر این است که مدارس 
بتوانند به شکلی کارشان را شروع کنند که آموزش بیش از 
این آســیب نبیند.او در ارتباط با لزوم مطالعه بر سویه های 
جدید احتمالی کرونا در ایران و اثربخشی واکسن بر آن ها 
گفت: این کار هم در سطح ملی و هم در سطح بین المللی 
درحال انجام اســت. مقالاتی در خارج از ایران داشته ایم و 
می دانــم که چند مجموعه هم در ایران در حال کار کردن 

برروی این قضیه هســتند. هرجا که گــردش ویروس بالا 
برود جهش هم وجود دارد.رئیس دانشــگاه علوم پزشکی 
ایران در پاسخ به برخی انتقادات درباره نحوه اولویت بندی 
گروه هــا برای واکسیناســیون گفت: ایــن اولویت ها همه 
براساس نتایج کمیته علمی ستاد ملی کروناست و براساس 
اطلاعاتی است که در ســطح بین المللی وجود دارد. قطعا 
ما کشور اول در زمینه واکسیناسیون نیستیم و کشورهای 
دیگری به میزان بالا واکسیناسیون را انجام داده اند. کمیته 
علمی در حال بررســی تجربه آنان است. برداشت من این 
است اولویت بندی ســنی اتفاق خوبی است واکسیناسیون 
برخی از این گروه ها هم واجب و هم نیاز اســت، اما برخی 
از آنان ممکن است به دلیل اصرارهایی که گروه های خاص 

می کنند، مدنظر قرار بگیرند.
او در ادامه گفت: اما فکر می کنم چندان نباید این به این 
موضوعات پرداخت و به  هرحال کل کشــور باید به سرعت 
واکسن بزنند. هنوز تمام خانواده گروه سلامت که ما باشیم، 
واکســن نگرفته اند. واکسیناســیون خانواده گروه سلامت 
بسیار واجب است، به این علت که دائما در معرض آلودگی 
هستند. بسیاری از این افراد نتوانسته اند کنار خانواده شان 
باشــند و پس از اینکه از بیمارســتان می آیند تا چندروز 
ممکن اســت قرنطینگی داشته باشند که وضعیت سختی 

اســت. به تازگی می خواهیم واکسیناســیون خانواده های 
گروه کادر ســلامت را شروع کنیم. من نمی توانم راجع به 
اینکه گفته می شود، به صورت موردی برای برخی گروه ها 
واکسیناســیون صورت نگرفته چندان اظهار نظر کنم، اما 
ما در دانشــگاه ها از طریق پروتکلی که در وزارت بهداشت 
تعریف شــده اســت واکســن را تزریق می کنیم و نه چیز 
دیگری.کوهپایه زاده درارتبــاط با برخی گفته ها مبنی بر 
موثرنبودن محدودیت های تردد شــبانه گفت: من معتقدم 
که این طرح بی تاثیر نیست، اما به هرحال منع تردد شبانه 
به شکلی که الان رعایت می شــود نتیجه بخش نیست.او 
درارتباط با مســاله کمبود دارو گفت: ما در دانشگاه علوم 
پزشــکی ایران هم از نظــر دارو و هم از نظر ســرم هیچ 
مشکلی نداریم. فقط مساله برخی داروهای بیولوژیک مانند 
»آکتمرا« هســت که بیمه هم باید از آن حمایت کند و در 
صورت حمایت بیمه، پرداخت مردم از جیب هم برای این 

بیماری کمتر می شود.
538 فوتی و 26854 ابتلای جدید کرونا 

در کشور
بنابر اعلام وزارت بهداشــت، در 24 ســاعت در کشور 
26هزار و 854 بیمار جدید کووید-1۹ شناســایی شدند و 
در همین بازه زمانی متاسفانه 538 بیمار نیز جان خود را از 

دست دادند.به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی 
وزارت بهداشــت، از روز 16 شــهریور تا روز 17 شهریور 
1400 و بر اســاس معیارهای قطعی تشخیصی، 26 هزار 
و 854 بیمار جدید مبتلا به کووید1۹ در کشور شناسایی 
شد که ســه هزار و 713 نفر از آنها بستری شدند.مجموع 
بیماران کووید1۹ در کشــور بــه 5 میلیون و 210 هزار و 

۹78 نفر رسید.
متاســفانه در طول 24 ســاعت، 538 بیمار کووید1۹ 
جان خود را از دســت دادند و مجموع جان باختگان این 
بیماری به 112 هزار و 430 نفر رسید.خوشــبختانه تا روز 
17 شــهریور، 4 میلیون 453 هزار و 651 نفر از بیماران، 

بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.
7 هــزار و 534 نفر از بیماران مبتــلا به کووید1۹ در 
بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار 
دارند.تا روز 17 شــهریور،  2۹ میلیون و 7۹1 هزار و 562 
آزمایش تشــخیص کووید1۹ در کشور انجام شده است.در 
حال حاضر 246 شــهر کشور در وضعیت قرمز، 144 شهر 

در وضعیت نارنجی و 58 شهر در وضعیت زرد قرار دارند.
تزریق 1112440 دُز در یک شبانه روز

بر اساس اعلام مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت 
بهداشــت، مجموع واکسن های کرونا تزریق شده در کشور 
به 31 میلیــون و 450 هزار و 6۹4 دُز رســید.به گزارش 
ایســنا و بنابر اعــلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی 
وزارت بهداشــت، تا روز 17 شــهریور، 20 میلیون و 558 
هزار و 38 نفر دُز اول واکســن کرونا و 10 میلیون و 8۹2 
هــزار و 656 نفر نیز دُز دوم را تزریــق کرده اند و مجموع 
واکسن های تزریق شده در کشــور به 31 میلیون و 450 

هزار و 6۹4 دُز رسید.
در یــک شــبانه روز یک میلیــون و 112 هزار و 440 
دُز واکســن کرونا در کشــور تزریق شــد که این بالاترین 
میزان تزریــق روزانه واکســن از ابتدای واکسیناســیون 
عمومی تاکنون اســت.طبق اعلام وزارت بهداشت، تا ظهر 
16 شهریور،30 میلیون 338 هزار و 254 دُز واکسن کرونا 

در کشور تزریق شده بود. 
با احتســاب آمار اعلامی دیروز از سوی وزارت بهداشت، 
از ظهــر 16 شــهریور،تا ظهر 17 شــهریور، یک میلیون 
و 112 هزار و 440 دُز واکســن کرونا تزریق شــده است.  
 افراد واجد شــرایط برای تزریق واکســن حتما در سامانه 

salamat.gov.ir ثبت نام کنند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی ایران خبر داد

کاهش ۳۵ درصدی مرگ ومیر کرونا در سنین بالای ۶۰ سال
امکان بالاتر ابتلای کودکان به لامبدا

تلاش برای بازگشایی مدارس به دور از هرگونه آسیب با واکسیناسیون معلمان

ساختمان های شهر تهران دوستدار محیط زیست می شوند

فعالیت 5۰ هزار مهدکودک و پیش دبستانی طبق استانداردهای جدید

سرپرســت معاونت پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و 
پرورش گفت: تلاش می کنیم با واکسیناســیون معلمان و 
برنامه ریزی مناسب، بازگشــایی مدارس به دور از هرگونه 
آسیب رخ دهد.به گزارش ایسنا، حسن شربتدار در نشست 
آموزشــی-توجیهی برنامه ها و فعالیت هــای اداره کل امور 
تربیتی و مشاوره و مراقبت در برابر آسیب های اجتماعی که 
پیرامون موضوع »شروع سال جدید تحصیلی« برگزار شد، 
اظهار کرد: در آســتانه بزرگترین و مهمترین اتفاق تربیتی 
کشور هستیم؛ شروع سال تحصیلی از اول مهر خواهد بود و 

با توجه به خدماتی که آموزش و پرورش ارائه می دهد حدود 
60 درصد جمعیت کشور را پوشش می دهد و مورد قضاوت 
همه جامعه قرار می گیرد.وی افزود: تمام افراد جامعه نسبت 
به فعالیت های مدارس و آموزش و پرورش تأثیر می پذیرند 
و با توجه به شــرایط خاص امسال که هنوز کرونا به صورت 
کامل مهار نشده است انشــا الله بتوانیم با برنامه ریزی های 
انجام شده و واکسیناسیون معلمان، بازگشایی آرام و مؤثری 
داشــته باشیم. وی با اشاره به فعالیت اداره کل امور تربیتی، 
مشــاوره و مراقبت در برابر آسیب های اجتماعی گفت: یکی 

از حوزه های راهبردی معاونت پرورشی و فرهنگی و آموزش 
و پرورش، این اداره کل اســت که نوع فعالیتی که در حوزه 
پرورشی و فرهنگی انجام می شود از آن تأثیر می پذیرد و یا 

بر روی آن تأثیر می گذارد.
سرپرست معاونت پرورشی و فرهنگی آموزش و پرورش 
با اشــاره به شــاخص ها و فعالیت هایی که در اداره کل امور 
تربیتی مشاوره و مراقبت در برابر آسیب های اجتماعی انجام 
شده است، گفت: اقدامات صورت گرفته در معاونت پرورشی 
و فرهنگی، مانند »توسعه و مدیریت مراکز هسته مشاوره« و 

»هدایت تحصیلی بیش از یک میلیون دانش آموز«؛ ماندگار، 
بنیادین و اساسی هستند.

به گزارش مرکز اطلاع رســانی و روابــط عمومی وزارت 
آمــوزش و پرورش، وی گفت: همچنیــن در حوزه فعالیت 
مراقبــت در برابر آســیب های اجتماعــی طرح هایی مانند 
»نماد« و »یاریگران زندگی« را داریم که با همکاری ســایر 
دستگاه های کشــور انجام شده است.شربتدار با اشاره به راه 
انــدازی خط ملی »نماد« گفت: دانش آمــوزان می توانند با 

تماس با شماره 1570 از خدمات مشاوره ای بهره بگیرند.

مدیرکل معماری و ساختمان شهرداری تهران با اعلام 
لازم الاجرا بودن مصوبه »توسعه ساختمان سبز و معماری 
پایدار در شهر تهران«،  گفت: با اجرای این مصوبه، صنعت 
ســاخت و ساز پایتخت در مسیر حفاظت از محیط زیست 
حرکت خواهد کرد و ساختمان های شهر، دوستدار محیط 
زیست می شــوند.به گزارش ایسنا، مهدی صالحی، با اعلام 
خبر ابلاغ مصوبه »توســعه ســاختمان ســبز و معماری 
پایدار در شــهر تهران« به شــهرداری های مناطق، گفت: 
افزایش جمعیت و گســترش بی رویه شــهرها و به دنبال 
آن افزایش ســاخت و ساز، موجب کاهش منابع طبیعی و 
آلودگی محیط زیســت شده است. اکنون که جهان درگیر 
مشکلاتی از جمله کمبود منابع انرژی، بحران آلودگی هوا، 
افزایش روزافزون جمعیت و مشــکلات زیســت محیطی 
است، حرکت به سمت توسعه پایدار امری مهم و ضروری 
به شــمار می رود و در این میان اجرای ســاختمان سبز و 
معماری پایدار، یکی از عوامل تحقق توســعه پایدار است.
وی با تأکید بر توجه ویژه به ســاختمان ســبز، انســان و 

محیط زیست ادامه داد: این نوع ساختمان سازی کمترین 
آلودگــی و مداخله را در محیط زیســت دارد و مهمترین 
مسئله در آن، حفاظت از محیط زیست و سلامت انسان ها 
اســت.وی تصریح کرد: با افزایش مشکلات دنیای مدرن، 
اجرای ســاختمان ســبز و معماری پایدار نیــز در اولویت 
سیاست های کشــورهای توسعه یافته قرار گرفت. استفاده 
از این نوع معماری، چه در ســاختمان های جدید و چه در 
ساختمان های قدیمی، مزایای زیست محیطی، اقتصادی و 
اجتماعی زیادی را به همراه دارد.صالحی افزود: شهرداری 
تهران  به منظور هدایت ســاخت و ســاز به سمت توسعه 
ساختمان ســبز و معماری پایدار و افزایش کیفیت بناها،   
پس از انجام مطالعات و بررسی های کارشناسی، لایحه ای 
را با هدف کاهش آســیب به محیط زیست و منابع انرژی 
تهیه کرد که با همکاری کمیســیون های تخصصی شورای 
شــهر پس از برگزاری جلسات متعدد و انجام بررسی های 
کارشناســی در مرداد ماه ســال جاری به تصویب رسید.
مدیرکل معماری و ساختمان شهرداری تهران با تأکید بر 

اینکه مصوبه » توسعه ساختمان سبز و معماری پایدار در 
شهر تهران« هم اکنون لازم الاجرا است، گفت: اولین گام 
در راستای عملیاتی شدن این مصوبه،  اجرای مدیریت سبز 
در ســاختمان های تحت پوشش شهرداری تهران است که 
بر این اساس شــهرداری می بایست نسبت به بهینه سازی 
مصرف انرژی و توســعه انرژی هــای تجدیدپذیر و تعیین 
رده انرژی و اخذ گواهی ممیزی اقدام و شناســنامه انرژی 
ســاختمان های تحت پوشش را تهیه کند.وی ادامه داد:  بر 
مبنای این مصوبه، شهرداری تهران، باید نسبت به تهیه و 
ابلاغ اســناد راهبردی و اجرایی ظرف مدت حداکثر شش 
مــاه اقدام کــرده و در گام بعدی ظرفیت هــای ترویجی، 
اطلاع رســانی و آموزش جهت ارتقای آگاهی شــهروندان 
را برای استفاده از این اســناد فراهم کند.صالحی با اشاره 
بر ضــرورت حمایت از جهت گیری ســاختمان ســازی 
در شــهر تهران به ســمت توسعه ســاختمان سبز، اظهار 
داشت: در همین راستا مشــوق های لازم برای سازندگان 
و مالــکان ســاختمان هایی که ضوابــط و الزامات محیط 

زیســتی را رعایت می کننــد،   در این مصوبه پیش بینی و 
تصویب شده است.مدیرکل معماری و ساختمان شهرداری 
تهران تصریح کرد: با توجه به اقداماتی که در ســطح ملی 
و شــهری به منظور مدیریت منابع انــرژی در حال انجام 
است،   شهرداری تهران نیز به منظور پایش و سطح بندی 
ساختمان های سبز بر اساس معیارهای مبحث 1۹ مقررات 
ملی ســاختمان، اطلاعات رده بندی انرژی ساختمان های 
جدیدالاحداث را در ســامانه ای ملی و شهری ثبت خواهد 
کرد.وی افــزود: از آنجایی که معمــاران در ترویج احداث 
ساختمان سبز و اجرای معماری پایدار و به تبع آن افزایش 
کیفیت ساخت و ســاز، نقش بسزایی دارند، سازو کارهای 
تشویقی و ترویجی معماری ساختمان سبز در شهر تهران 
با رعایت حقوق شهروندان تهیه خواهد شد.صالحی، احداث 
اتاقک پســماند به منظور تفکیک زبالــه از مبدا و بازیافت 
یا دفع اصولی مصالح ســاختمان های درحال تعمیرات یا 
بازسازی را از دیگر الزامات مصوبه »توسعه ساختمان سبز 

و معماری پایدار در شهر تهران« عنوان کرد.

رئیس ســازمان ملی تعلیم و تربیت کــودک از تمدید مجوز مهدهای کودک 
تا پایان ســال 1401 خبرداد و اظهار کرد: اگر استانداردها زودتر آماده و تصویب 
شــوند فراخوان می دهیم که موسسان برای دریافت مجوزهای جدید اقدام کنند.
علیرضا حاجیان زاده در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه سابقه تشکیل سازمان ملی 
تعلیم و تربیت کودک به رهنمود و مطالبه رهبری در اجلاس مدیران و روســای 
آموزش و پرورش در سال گذشته باز می گردد. یکی از مؤکدات ایشان ساماندهی 
مســئله مهدکودک ها بود و معتقد بودند باید وزارت آموزش و پرورش سرپرستی 
امور مهدکودک ها را برعهده بگیرد.وی افزود: پیرو آن بیانات، شورای عالی انقلاب 
فرهنگی وارد موضوع شد و جلساتی با حضور وزیر آموزش و پرورش، وزیر رفاه و 
سایر اعضا برگزار و پیشنهاداتی تنظیم و به رهبری تقدیم شد. ایشان در پی نوشت 
مکتوبی به سه نکته اشاره کرده بودند؛ نخست اینکه سازمان یا مرکزی برای این 
کار تشکیل شــود. دوم آنکه زیرمجموعه آموزش و پرورش باشد و سوم تاکید بر 
تسریع کار داشتند. این پی نوشت رهبری که از سوی دفتر ایشان به شورای عالی 
انقلاب فرهنگی ارسال شد مبنای ورود شورا به این کار قرار گرفت.رئیس سازمان 
ملی تعلیم و تربیت کودک با بیان اینکه اصل کار در یک مرحله و طی یک ماده 
واحده تصویب و در مرحله بعد اساســنامه سازمان مصوب و تقریباً اسفند ماه ۹۹ 
ابلاغ شــد گفت: در آن مصوبه پیش بینی شده بود که مقدمات تشکیل سازمان 
طی ســه ماه نهایی و هیئت امنا، رئیس سازمان را بعد از پیشنهاد وزیر آموزش و 

پرورش انتخاب و معرفی کند که این کار اواخر خرداد ماه انجام شــد. هیئت امنا 
تشکیل و وزیر بنده را به عنوان رئیس سازمان پیشنهاد داد که به تأیید هیئت امنا 
رســید.حاجیان زاده ادامه داد: اکنون مدتی است که کار از صفر در سازمانی که 
هیچ سابقه قبلی نداشته شروع شده است. با مخاطب گسترده و حساسی مواجه 
هستیم. هشت میلیون کودک زیر شش سال داریم که باید برای تمام آنها برنامه 
ریزی داشــته باشیم. البته نه به معنای اینکه همه اینها به مهدکودک بروند. بلکه 
تعدادی در خانه و در آغوش مادران هستند و باید برای توانمندسازی خانواده ها با 
رویکردهای تربیتی برنامه ریزی و محتوای تربیتی را در قالب قصه و بازی و غیره 
تهیه کنیم.وی آماری از مهدهای کودک و مراکز پیش دبستانی ارائه کرد و گفت: 
به لحاظ آماری 16 هزار مهدکودک مجوزدار از سازمان بهزیستی و حدود 30 هزار 
مرکز پیش دبستانی زیرمجموعه آموزش و پرورش داریم. 14 دستگاه هم هستند 
که مهدکودک و مهدقرآن هایی با مجوز داخلی آن دستگاهها دارند. با تک تک این 
دســتگاه ها صحبت کرده ایم اما هنوز آمار همه آنها احصاء نشده است اما تخمین 
می زنیم حدود 4 تا 5 هزار مهدکودک باشــند. تقریباً روی هم رفته 50 هزار مهد 
کودک و پیش دبســتانی داریم که باید زیرمجموعه سازمان ملی تعلیم و تربیت 
کودک قرار گرفته و مطابق با استانداردهای جدید مجوز بگیرند.رئیس سازمان ملی 
تعلیم و تربیت کودک تاکید کرد: البته تا زمانی که استانداردها و دستورالعمل ها 
در حال تدوین هســتند برای آنکه کار متوقف نشــود به همه کشور ابلاغ کردیم 
مهدکودک هایی که از بهزیســتی مجوز دارند همان مجوزها تمدید می شــوند و 
پیش دبســتانی ها هم که در اختیار آموزش و پرورش بوده اند با همان ســازوکار 
ادامه می دهند تا استانداردهای جدید را تدوین کنیم.حاجیان زاده از تمدید مجوز 
مهدهای کودک تا پایان  سال 1401 خبرداد و اظهار کرد: اگر استانداردها زودتر 
آماده و تصویب شــوند فراخوان می دهیم که موسســان برای دریافت مجوزهای 
جدید اقدام کنند.وی همچنین با بیان اینکه به جد دنبال تولید محتوا برای پیش 
دبستانی ها و مهدهای کودک هستیم گفت: کمیته ای تحت عنوان »تولید محتوا« 
تشــکیل دادیم که در حال تدوین محتوا هســتند. برای سال تحصیلی پیش رو 
یــک خروجی به صورت موقت خواهیم داشــت. همچنین محتواهای موجود که 
توسط دستگاه ها و ناشرهای مختلف تهیه شده در کمیته مربوط بررسی می شوند 
و آنها که مورد تأیید هســتند معرفی می شوند و مهدها می توانند از آن استفاده 
کنند. البته منظور از محتوا صرفاً کتاب نیســت. گوش دادن و دیدن مهارت هایی 
هستند که مورد توجه قرار دارند. ما معتقدیم نباید کتاب محور باشیم، بلکه باید 
فعالیت محور باشــیم.رئیس سازمان ملی تعلیم و تربیت کودک ادامه داد: مربیان 
ما باید بیاموزند که چگونه با بچه ها کار کنند و چگونه فعالیت کنند که بچه ها از 

نظر هوشی، اجتماعی و مقدمات مختلف برای یادگیری آماده شوند؛ به ویژه برای 
مناطق دوزبانه به شــکل ویژه تری برنامه های یادگیری زبان فارسی را به خصوص 

یکی دو سال قبل از دبستان خواهیم داشت.


